

115 學年度國際觀光學士學位學程 畢業條件標準表

International Bachelor Program in Tourism Management Standard Form of Graduation Conditions Applicable to students enrolled in or after the 2026-2027 academic year.

108 年 06 月 20 日 107 學年度第 2 學期校務會議通過
109 年 06 月 18 日 108 學年度第 2 學期校務會議通過
113 年 05 月 02 日 112 學年度第 2 學期校務會議通過
115 年 05 月 27 日 112 學年度第 2 學期教務會議通過

項目 系名	A 類：英文檢定證照 Class A. English Certification	B 類：國際專業證照及一般專業證照 Class B. International professional license and general professional license	C 類：中高階專業證照及第二外語證照 Class C. High-level professional license and second foreign language license
國際觀光學士學位學程	至少通過英語能力檢定 CEFR B2等級	【國際專業證照 International professional license】 1. 美國飯店業協會(AH&LA)頒發之各部門一線服務人員資格證書(中/英) AH&LA (Line Employee Certifications) 2. 英國葡萄酒與烈酒教育基金會 WSET Level 1 WSET LEVEL 1 in wines (中/英) 3. 航空訂位 GDS 證照(中/英) GDS (Global Distribution System) Certificate for Airline Reservation 4. 助理國際專案管理師 CAPM(英) CAPM(Certified Associate in Project Management) 5. 英文以外之第二外語證照(CERF B2 等級) A second foreign language certificate (CEFR B2 Level) 【一般專業證照 General professional license】 1. 外語領隊及格證書(中) Certificate of Foreign language Tour Leader qualification 2. 華語領隊及格證書(中) Certificate of Chinese Tour Leader qualification 3. 華語導遊及格證書(中) Certificate of Chinese Tour Guide qualification. 4. 青年活動企劃師證書(中) Certificate of youth activity planner 5. 會議展覽專業人員初階證照(中) Entry-Level Certificate for MICE Professionals ※以上專業證照入學前已取得者，不予列入B類證照計 The above professional certificates obtained before entering the school will not be counted toward Class B certificates.	【專業證照 Professional license】 1. 專案管理師PMP(英) PMP (Project Management Professional) 2. 國際旅遊業文憑認證 IATA (英) IATA (International Air Transport Association) 3. PCO(會展專業人才)證書(中) PCO (Professional Conference Organizer) 4. 外語導遊及格證書(中/英) Foreign-language tour guide 5. 英國葡萄酒與烈酒教育基金會WSET Level 2 WSET LEVEL 2 in wines (中/英) 6. 美國飯店業協會(AHLEI)頒發之餐旅服務業督導資格以上之證書(中/英) AH&LA Management Class (American Hotel & Lodging Association) 7. 地理資訊系統 (GIS) (中/英) Geographic Information Systems (GIS) ※C類證照1張抵2張B類證照 1 Type C license is worth 2 Type B licenses. ※以上專業證照入學前取得者，不予列入C類證照計算 ※ The above professional certificates obtained before entering the school will not be included in the calculation of “B/C” certificates.

備註：

- 一、本校四技日間部實施 1+3 畢業條件，係指學生畢業時應具備 1 張畢業證書及 3 張相關證照。依學生身份擇一方式取得 3 張相關證照。

The 1+3 graduation requirement applies to students in the four-year program, meaning students must obtain one diploma and three professional certificates before graduation.

(一)本國生 Native students：

- (1)通過 A 類語文證照及 2 張 B 類證照(至少 1 張國際專業證照或合格證明)

Class A language license and 2 Class B certificates. (At least 1 international professional certificate or qualification.)。

- (2)通過 A 類語文證照及 1 張 C 類證照(仍需取得 1 張 A 類語言證照)。

Class A language license and a Class C license.

(二)境外生（含僑生、外籍生）Overseas students (including overseas Chinese and foreign students)：

- (1)通過 A 類語文證照及 2 張 B 類證照(至少 1 張國際專業證照或合格證明)

Class A language license and 2 Class B certificates. (At least 1 international professional certificate or qualification.)。

- (2)通過 A 類語文證照及 1 張 C 類證照(仍需取得 1 張 A 類語言證照)。

Class A language license and a Class C license

- (3)如有教育部核准英語系國家高中畢業者或通過國際文憑課程(IB)，則不需要 A 類語文證照。

Students who graduated from a high school in an English-speaking country approved by the Ministry of Education or passed the International Diploma Program (IB), students will not need class A language certificate.

- 二、若英檢若取得教育部認可等同 CEFR C1 等級(TOEIC 為 880 分含以上)（母語為英文者除外），視為取得 1 張 B 類證照，學生只須再取得 1 張 B 類證照。

Students who attain an English proficiency level equivalent to CEFR Level C1, as recognized by the Ministry of Education (e.g., a TOEIC score of 880 or above), excluding native English speakers, shall be considered as having fulfilled one Category B certificate requirement and shall only be required to obtain one additional Category B certificate.

- 三、有關 A 類外語檢定標準，截至大四畢業前，尚未取得 A 類證照者，得參加學校相關之課程進行補救措施，成績及格者視同於通過 A 類【英文檢定證照】。

Regarding the Class A certificate, students who have not obtained the certificate prior to graduation may enroll in relevant English remedial courses offered by the school. Those who pass the examination will be deemed to have fulfilled the Class A certificate requirement.

- 四、有關 B、C 類證照之標準，截至大四畢業前，尚未取得 B 或 C 類證照者，得參加學校相關之課程進行補救措施，成績及格者視同取得該證照。

As for class B or C certificates, before they graduate from their senior year, students who have not passed class B or C certificates may participate in the relevant course by the school. If the students pass the examination, they will be deemed to have obtained the certificate.

- 五、其他未列於上表內，與本學程相關之證照或證書，由學程會議審查核定之。

Other certificates or certificates not listed in the table above, which are relevant to ITM, shall be examined and approved by the ITM department meeting.